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33. SESJA RADY MIEJSKIEJ

Wszystkim nauczycielom i wychowawcom z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej sk³adamy serdeczne podziêkowania za trudn¹                      
i odpowiedzialn¹ pracê w wychowywaniu m³odego pokolenia. ̄ yczymy, 
aby dalsza praca sprawia³a Pañstwu wiele radoœci i przynosi³a 
satysfakcjê.

PRZEWODNICZ¥CY RADY MIEJSKIEJ BURMISTRZ

Medale “Za d³ugoletnie po¿ycie ma³¿eñskie” wrêczone. Wiêcej na str. 5.

Wrzeœniowa sesja rozpoczê³a siê od z³o¿enia 
œlubowania przez Beatê Ko³otê, nowowybran¹ 
radn¹ w miejsce Tadeusza Szczepañskiego, 
który z³o¿y³ mandat. Wybory uzupe³niaj¹ce 
odby³y siê 8 wrzeœnia. Przedstawiony porz¹dek 
obrad, na wniosek burmistrz Teresy Substyk, 
uzupe³niono o punkt dotycz¹cy wyra¿enia zgody 
na rozwi¹zanie Spó³ki Wodnej Kapuœciska. 

Radni g³osowali równie¿ nad przekszta³ceniem 
Miejsko  Gminnej Przychodni Zdrowia w spó³kê 
ze 100 proc. udzia³em gminy, nad zmianami 
bud¿etowymi, regulaminem utrzymania 
czystoœci i porz¹dku.

Zanim zapad³y decyzje w tych sprawach,     
T. Substyk omówi³a sprawozdanie z dzia³alnoœci 
burmistrza za okres od 16 maja do 18 wrzeœnia 
br. Skoncentrowa³a siê przede wszystkim na 
poinformowaniu o najwiêkszej inwestycji - 
budowie wiaduktu i ronda w ramach projektu 
Szybkiej kolei Metropolitalnej BiT - City oraz 
finansowaniu tego zadania. Poniewa¿ prace nad 
studium wykonalnoœci projektu nie zosta³y 
zakoñczone, mimo przychylnoœci ministerstwa 
transportu, nie mo¿e ruszyæ dofinansowanie dla 
naszej gminy. Wczeœniej uzgodniono, ¿e jak 
tylko g³ówny beneficjent podprojektu czyli 

Bydgoszcz, przeœle dokumentacjê, otworzy siê 
droga dla Solca na otrzymanie unijnej dotacji. 
Kwota jest niebagatelna, gdy¿ chodzi o 22, 5 
mln z³. Odbywa³y siê w tej sprawie kolejne 
spotkania w ministerstwie z udzia³em 
wszystkich uczestników projektu, by³y 
ponaglenia ze strony Warszawy, ale ca³y czas 
n i e  m a  p e w n o œ c i ,  ¿ e  o t r z y m a m y  
dofinansowanie w tym roku. Gdyby                
w paŸdzierniku dokumenty dotar³y nasza 
gmina mog³aby z³o¿yæ oddzielny wniosek       
o dotacjê w listopadzie, jeœli ministerstwo 
sprawdzi³oby wniosek na pocz¹tku grudnia, to 
szanse na otrzymanie pieniêdzy w tym roku 
by³yby realne. Czy tak ekspresowe tempo 
pracy uda³oby siê osi¹gn¹æ trudno wyrokowaæ. 
Z praktyki wiadomo, ¿e studium wykonalnoœci 
projektu jest sprawdzane nawet do oœmiu 
miesiêcy. Gmina przygotowuje siê te¿ do 
drugiego etapu soleckiej czêœci BiT - City tj. 
budowy punktu obs³ugi pasa¿erów, parkingów 
i peronów wraz z zadaszeniem. Na pocz¹tku 
przysz³ego roku planowane jest rozpisanie 
przetargu na wykonanie prac, których fina³ 
planowany jest na po³owê 2015 r.

Trwaj¹ równie¿ prace przygotowawcze do 
przebudowy: ul. 23 Stycznia (odcinek od ul. 
¯wirki i Wigury do ul. Bydgoskiej), ulic 
Lipowej, Sosnowej i ³¹cznika do ul. Tartacznej 
(dokumentacja niezbêdna do wniosku              
o dofinansowanie z Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg  Lokalnych) .  Jak  
powiedzia³a T. Substyk, dofinansowanie mo¿e 
maksymalnie wynieœæ 3 mln z³, a koszty po 
s t ronie  gminy s¹  znacznie  wy¿sze                      
i przekraczaj¹ pu³ap 50 proc. kosztów ca³ej 
inwestycji. Nieco ponad 900 tys. z³ wynosi 
wk³ad gminy w budowê drogi do Nowej Wsi 
Wielkiej przez Chroœnê. Przewidywane 
zakoñczenie robót ma nast¹piæ w paŸdzierniku 
br. W maju zakoñczy³ siê pierwszy etap 
budowy sieci szerokopasmowej (10 km 
ruroci¹gów i 77 studzienek kablowych). Na 
pocz¹tku 2014 r. gmina zamierza og³osiæ 
przetarg na po³o¿enie œwiat³owodów. 
Zakoñczenie inwestycji planowane jest na 
czerwiec przysz³ego roku. Rozpoczêto tak¿e 
opracowanie dokumentacji przetargowej na 
realizacjê drugiego etapu przebudowy 
Soleckiego Centrum Kultury. Obejmie on 
wymianê pokrycia dachowego, docieplenie 

Przychodnia
gminn¹ spó³k¹
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Dy¿ury aptek
Do 13 paŸdziernika - “Solecka”

(ul. Powstañców 7a)

14 - 20 paŸdziernika
- “Wracam do Zdrowia”

(ul. Leœna 12)

21 - 27 paŸdziernika - “Pod Lwem”
(ul. Leœna 2)

NOCNA i ŒWI¥TECZNA 
OPIEKA MEDYCZNA

 od poniedzia³ku do pi¹tku w godz. 
18.00 do 8.00 dnia nastêpnego oraz

 w dni œwi¹teczne od 8.00 do 8.00 dnia 
nastêpnego dla mieszkañców Solca 

Kujawskiego œwiadczy NZOZ 
“Zdrowie dla Ciebie " Bydgoszcz 

ul. Ogrody 21. Wizyty domowe mo¿na 
zg³aszaæ pod numerami telefonów 

52 3620916, 693449225
lub 52 361 13 34.

So³ectwo Przy³ubie - 11 paŸdziernika, godz. 17.00 (œwietlica)
So³ectwo Kujawska - 18 paŸdziernika, godz. 17.00 (œwietlica „Jagódka”)

Osiedle Rudy - 25 paŸdziernika, godz. 17.00 (budynek Nadleœnictwa)
So³ectwo Otorowo - Makowiska - 28 paŸdziernika, godz. 17.00 (œwietlica)

Osiedle Toruñskie - 29 paŸdziernika, godz. 17.00 (Zespó³ Szkó³, ul. Tartaczna 25)
Osiedle Robotnicze - 30 paŸdziernika, godz. 17.00 (sala konferencyjna urzêdu miasta)

Terminy zebrañ
mieszkañców

Wielokrotnie na tych ³amach prosimy   
o przestrzeganie przepisów ruchu 
drogowego. Mo¿na tak chyba bez koñca. 
Jak nie rowerzyœci, to piesi maj¹ coœ za 
uszami. Jak nie piesi, to kierowcy.

T y c h  o s t a t n i c h  u c z u l a m y  n a  
przestrzeganie znaków i stosowanie siê do 
zmienionej organizacji ruchu w rejonie 
tunelu. Poza nim równie¿ s¹ nowe znaki. 
Nie mo¿na jeŸdziæ na pamiêæ. Tam , gdzie 
kiedyœ by³o pierwszeñstwo obecnie jest 
znak podporz¹dkowania. Po otwarciu 

tunelu pierwszeñstwo maj¹ poruszaj¹cy siê 
ulic¹ Leœn¹.  Podobno z powodu 
ignorowania znaków i jazdy na pamiêæ 
dosz³o ju¿ do kolizji.

Kolejny problem, i to w ca³ym mieœcie, 
jest z parkowaniem samochodów byle 
gdzie, tak¿e na chodnikach. Kiedy 
parkujemy na chodniku musimy pamiêtaæ 
o pozostawieniu miejsca dla pieszych min. 
1,5 metra szerokoœci chodnika (art. 47 
ustawy prawo o ruchu drogowym), aby 
umo¿liwiæ przejœcie pieszym.

Mieszkañcy, którzy chc¹ uzyskaæ 
informacje i pomoc w zakresie odbioru       
i  z a g o s p o d a r o w a n i a  o d p a d ó w  
komunalnych mog¹ to zrobiæ za 
poœrednictwem Punktu Obs³ugi Klienta 

Kto pyta,
nie b³¹dzi

(POK) usytuowanego przy ul. Targowej 3 
na  t e r en i e  Zak ³ adu  Gospoda rk i  
Komunalnej. POK czynny jest od 
poniedzia³ku do pi¹tku w godzinach 7:00 - 
15:00, we wtorki  od godziny 7:00 - 16:30. 
Informacje mo¿na uzyskaæ równie¿ pod nr 
tel. 387 03 77, b¹dŸ drog¹ mailow¹ pod 
adresem zgksol3@wp.pl. W POK s¹ 
dostêpne ulotki informacyjne dotycz¹ce 
prawid³owej segregacji  odpadów, 
harmonogram wywozów, informacje           
o Punkcie Selektywnego Zbierania 
Odpadów Komunalnych (PSZOK). 
Mieszkañcy domków jednorodzinnych 
mog¹ równie¿ otrzymaæ tam worki 
przeznaczone do selektywnego zbierania 
odpadów.

Jazda na pamiêæ
równa siê st³uczka

Ze smutkiem przyjêliœmy 
wiadomoœæ o œmierci naszego 

wspó³pracownika, kolegi

Œp. Andrzeja 
B³a¿kowa

Pogr¹¿enie w g³êbokim ¿alu 
sk³adamy Rodzinie wyrazy 
najszczerszego wspó³czucia

 

PRACOWNICY i ZARZ¥D 
STOWARZYSZENIA                   

IM. SUE RYDER                              
i DOMU SUE RYDER

Od 28 paŸdziernika do 8 
listopada, tak jak co roku w dni 
p r z y p a d a j ¹ c e  n a  o k r e s  
Wszystkich Œwiêtych, gmina 
w y z n a c z y ³ a  d o d a t k o w e  
miejsca do handlu zniczami      
i  k w i a t a m i .  S ¹  o n e  
zlokalizowane przy cmentarzu 
na ul. Piotra Skargi oraz ul. 
¯wirki i Wigury. Op³atê od 
h a n d l u j ¹ c y c h  p o b i e r z e  
pracownik urzêdu miasta.
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budynku, wykonanie instalacji wewn¹trz 
obiektu oraz prace wykoñczeniowe. Natomiast 
na ukoñczeniu jest budowa dwóch budynków 
socjalnych na ul. Toruñskiej. Trwa ju¿ 
rekultywacja terenów po by³ej Nasycalni.

Skarbn ik  gminy  Al ina  Kowalska  
przedstawi³a informacjê o przebiegu wykonania 
bud¿etu za pierwsze pó³rocze oraz kszta³towanie 
siê wieloletniej prognozy finansowej. Roczny 
plan dochodów bud¿etowych wynosz¹cy po 
zmianach 88.012.897,65 z³ wykonany zosta³ w 
wysokoœci 28.524.898,93  z³ co stanowi 32,4 
proc. planu. Z tej kwoty 24.669.711,08 z³ 
stanowi¹ dochody bie¿¹ce, które w stosunku do 
planu (50.284.933,65 z³) zosta³y wykonane na 
poziomie 49,1 proc, a 3.855.187,85 z³, stanowi¹ 
dochody maj¹tkowe, które w stosunku do planu 
(37.727.964 z³) zosta³y wykonane na poziomie 
10,2 proc.

D o c h o d y  w ³ a s n e  b u d ¿ e t u  g m i n y  
zaplanowane w wysokoœci 33.046.530 z³ 
wykonano za I pó³rocze br. w wysokoœci 
14.571.354,16 z³ tj. 44,1proc. planu rocznego. 

Dochody maj¹tkowe gminy zaplanowane 
zosta³y w wysokoœci 10.246.795 z³, wykonane 
natomiast w kwocie 3.365.077,23 z³, tj. w 32,8 
proc. planu, z tego wp³ywy ze sprzeda¿y mienia 
komunalnego wynios³y  3.290.889,72 z³ tj. 33,6 
proc. planu i pochodz¹ g³ównie z wykupu przez 
przedsiêbiorców gruntów na terenie Parku 
Przemys³owego. W I pó³roczu gmina otrzyma³a 
unijne dofinansowanie w wysokoœci 490.110,62 
z ³ ,  co  s tanowi  1 ,8  p roc .  wie lkoœc i  
zaplanowanych (27.481.169 z³).

Plan wydatków bud¿etowych wynosz¹cy po 
zmianach 88.012.897,65 z³ wykonany zosta³     
w wysokoœci 27.992.424,37 z³ tj. w 31,8 proc.   
w stosunku do planu. Z tej kwoty 22.417.791,77 
z³ stanowi¹ wydatki bie¿¹ce, które w stosunku 
do planu (50.171.537 z³) zosta³y wykonane na 
poziomie 44,7 proc., a 5.574.632,60 z³, stanowi¹ 
wydatki maj¹tkowe, które w stosunku do planu 
(37.841.360 z³) zosta³y wykonane na poziomie 
14,7 proc. W pierwszym pó³roczu br. sp³acono 
kredyty i po¿yczki w wysokoœci 1.376.496 z³ 
oraz wykupiono obligacje komunalne na kwotê 
500.000 z³.

Na koniec czerwca zobowi¹zania gminy       
z tytu³u zaci¹gniêtych kredytów, po¿yczek oraz 
wyemitowanych obligacji komunalnych, 
wynios³y 50.825.091.13 z³. Wieloletnia 
Prognoza Finansowa (WPF) by³a aktualizowana 
ka¿dorazowo wraz z wprowadzanymi zmianami 
do bud¿etu. Pozwala to na kontrolê ustawowych 
wskaŸników zad³u¿enia i okreœlenia mo¿liwego 
pu³apu zaci¹gania zobowi¹zañ. Przyjête przez 
radê zmiany do tegorocznego bud¿etu 
spowodowa³y równie¿ korektê WPF. Po 
korekcie zarówno dochody, jak i wydatki maj¹ 
wynieœæ 81,8 mln z³.

Kolejna uchwa³a dotyczy³a przekszta³cenia 
Miejsko - Gminnej Przychodni Zdrowia            
w spó³kê kapita³ow¹. Barbara Bia³kowska, 
zastêpca burmistrza wyjaœni³a, ¿e po 
przekszta³ceniu w³aœcicielem spó³ki bêdzie 
n a d a l  g m i n a .  N a  p o d j ê c i e  d e c y z j i                        
o przekszta³ceniu mia³a wp³yw sytuacja 
finansowa przychodni, która stopniowo 

pogarsza siê od 2010 r. Obrazuj¹ to straty 
bilansowe w dwóch poprzednich latach. 
Przepisy stanowi¹, ¿e jeœli gmina nie pokryje 
straty, musi podj¹æ decyzjê o likwidacji 
samodzielnego publicznego zak³adu opieki 
zdrowotnej, albo o zmianie jego formy 
organizacyjno - prawnej, albo, co przed³o¿ono 
radzie pod g³osowanie, przekszta³cenie 
przychodni w spó³kê kapita³ow¹. Wyboru tego 
wariantu dokonano po przeanalizowaniu 
sytuacji, konsultacjach z rad¹ spo³eczn¹ 
przychodni i rozmowach z pracownikami. 
Uznano, ¿e daje on wiêksze mo¿liwoœci rozwoju, 
ni¿ dzia³anie w obecnej formie.

W dyskusji, która wywi¹za³a siê na temat 
przekszta³cenia, radni zwrócili uwagê, ¿e przed 
g³osowaniem nie mieli okazji zapoznaæ siê          
z dokumentami za³o¿ycielskimi spó³ki                
i regulaminem dzia³alnoœci spó³ki. Jak 
podkreœli³a B. Bia³kowska, tworzenie obu tych 
dokumentów le¿y w kompetencjach burmistrza, 
jednak zawieraj¹ one zapisy zawarte                  
w odpowiednich przepisach, m.in. zarz¹dzeniu 
Ministra Zdrowia. Przekszta³cenie przychodni 
ma daæ jej szansê na pozyskiwanie dodatkowych 
œrodków na dalsz¹ dzia³alnoœæ i rozwój, co 
zaznaczy³a T. Substyk. Informacje te by³y 
wczeœniej przekazywane radnym. Obecny na 
sesji Wojciech Konopka, dyrektor przychodni, 
wyjaœni³, ¿e regulamin nie ogranicza zakresu 
us³ug medycznych obecnie œwiadczonych 
mieszkañcom. Jedyne ograniczenia mog¹ 
wynikaæ z umów zawieranych z Narodowym 
Funduszem Zdrowia, ale to jest niezale¿ne od 
przychodni. Ostatecznie B. Bia³kowska 
odczyta³a treœæ aktu za³o¿ycielskiego                  
i regulaminu. Uchwa³ê o przekszta³ceniu 
przychodni  w spó³kê  z  ograniczon¹  
odpowiedzialnoœci¹ ze stuprocentowym 
udzia³em gminy podjêto przy dziewiêciu g³osach 
za i szeœciu g³osach wstrzymuj¹cych siê.

Rada wyrazi³a zgodê na odst¹pienie od 
obowi¹zku przetargowego trybu zawarcia 
umowy najmu lokalu w budynku przy ul. 
Granicznej 5, w którym mieœci siê poczta. 
Najemca, Poczta Polska, wyst¹pi³ z wnioskiem   
o zawarcie kolejnej umowy najmu na czas 
nieoznaczony. Poniewa¿ z us³ug poczty przy ul. 
Granicznej korzystali mieszkañcy, podjêcie 
uchwa³y jest uzasadnione. Przy dwóch g³osach 
wstrzymuj¹cych siê, przyjêto równie¿ regulamin 
utrzymania czystoœci i porz¹dku, który zacznie 
obowi¹zywaæ od 1 stycznia 2014 r. Cezary Ball, 
dyrektor Wydzia³u Utrzymania Miasta wyjaœni³, 
¿e nowelizacja wynika z uwag wniesionych 
przez s³u¿by wojewody, wniosków i spostrze¿eñ 
pracowników urzêdu i mieszkañców. Projekt 
regulaminu uzyska³ pozytywn¹ opiniê 
Pañstwowego Inspektora  Sani tarnego               
w Bydgoszczy.

W zwi¹zku z wygaœniêciem mandatu          
T. Szczepañskiego nale¿a³o uzupe³niæ sk³ad 
komisji sta³ych rady. Nowa radna wyrazi³a chêæ 
pracy w tych komisjach, w których pracowa³     
T. Szczepañski tj. Komisji Przestrzegania Prawa 
i Porz¹dku Publicznego oraz Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Rolnictwa. Znalaz³o to 
odzwierciedlenie w uchwale. Poniewa¿             
T. Szczepañski przewodniczy³ komisji 
przestrzegania prawa, nale¿a³o wybraæ nowego 
przewodnicz¹cego. Komisja w g³osowaniu 
powierzy³a tê funkcjê Beacie Pietruszyñskiej.

Rada, na wniosek burmistrz T. Substyk, 
wyrazi³a zgodê na rozwi¹zanie Spó³ki Wodnej 
Kapuœciska, warunkuj¹c j¹ jednak koniecznoœci¹ 
podpisania przez gminê i bydgoskie wodoci¹gi 
porozumienia w sprawie zasad dalszego 
funkcjonowania oczyszczalni. Ma to na celu 

ochronê interesów gminy i mieszkañców Solca 
Kujawskiego.

Radni zg³osili szereg interpelacji.             
O obsadzenie krzewami, albo zas³oniêcie 
p³ytami œmietnika przy ul. S³owackiego 
wnioskowa³ Mariusz Zamorowski; Beata 
Ko³ota prosi³a o wykoszenie traw na 
skrzy¿owaniu ulic Kasztanowej i jaœminowej, 
postawienie ³awek m.in. przy ul. Leœnej, Rolnej 
oraz zamontowanie progów zwalniaj¹cych na 
ul. Zbo¿owej; Jerzy Nowak zwróci³ uwagê na 
koniecznoœæ wyrównania ulic Prostej, Barwnej 
i Zbo¿owej; Alina Faleñczyk ponownie 
wyst¹pi³a o wyrównanie œcie¿ki prowadz¹cej 
przez park na Osiedle Toruñskie; Józef Pietrzak 
mówi³ o potrzebie wprowadzenia monitoringu, 
szczególnie po nasilaj¹cych siê aktach 
wandalizmu; Maciej Kuligowski apelowa³       
o uzupe³nienie ubytków w kostce na pl. Jana 
Paw³a II i ul. Toruñskiej oraz U³añskiej; Beata 
Pietruszyñska doda³a, ¿e na wysokoœci bloków 
przy ul. Bydgoskiej po deszczu powstaj¹ 
ka³u¿e i utrzymuj¹ siê w nierównoœciach 
j e z d n i ;  M i c h a ³  K u l i g o w s k i  p y t a ³                       
o dostosowanie oœwietlenia ulicznego do pory 
roku, naprawê zdewastowanej wiaty na 
przystanku przy œwietlicy „Jagódka” oraz 
plany budowy miejskiego monitoringu             
i nawierzchni ul. Sosnowej; Lucjan Jelita Rydel 
zwróci³ uwagê na zbyt wysok¹ cenê, zdaniem 
niektórych przedsiêbiorców, przy zakupie 
gruntów w Parku Przemys³owym, choæ 
wczeœniej by³a mowa o preferencyjnych 
stawkach.

Œmietnik przy ul . S³owackiego zostanie 
zabezpieczony i obsadzony krzewami. Jak 
podkreœli³a B. Bia³kowska, progi zwalniaj¹ce 
nie we wszystkich miejscach s¹ dobrym 
rozwi¹zaniem, czêsto utrudniaj¹c sprawne 
poruszanie siê po ulicach np. karetki 
pogotowia. Lepszym sposobem, i mniej 
kosztownym, a równie skutecznym, jest 
zmiana organizacji ruchu wymuszaj¹ca 
ustêpowanie pierwszeñstwa nadje¿d¿aj¹cym   
z prawej strony. Tematyka ta bêdzie poruszona 
na spotkaniach z mieszkañcami. Jeœli chodzi     
o dodatkowe ³awki, na Osiedlu Leœnym, 
powinno siê ustaliæ miejsca ich monta¿u           
z zarz¹dem osiedla zaproponowa³ C. Ball. 
Poinformowa³ te¿, ¿e w paŸdzierniku 
rozpocznie siê równanie dróg, trawa bêdzie 
wykoszona, natomiast œcie¿ki przez park nie 
mo¿na wyrównaæ ze wzglêdu na korzenie 
wystaj¹ce na ca³ej d³ugoœci, jedynie bêdzie 
nawieziony materia³ w celu jej utwardzenia.    
O uzupe³nieniu ubytków w jezdni bêdzie 
skierowane pismo do zarz¹dcy drogi, wiaty 
bêd¹ naprawiane, a zegary reguluj¹ce 
oœwietlenie uliczne wyregulowane. T. Substyk 
odnios³a siê do interpelacji o cenach sprzeda¿y 
gruntu w Parku przemys³owym. Gmina 
postêpuje zgodnie z umowami zawartymi        
z przedsiêbiorcami. Stosuje zagwarantowane 
ulgi, a cenê wyjœciow¹ ustala rzeczoznawca. 
Poniewa¿ nie wszystkie firmy spe³ni³y warunki 
uprawniaj¹ce do ulgi, bêd¹ mog³y kupiæ grunty 
za sto procent ich wartoœci. Je¿eli siê nie 
zdecyduj¹, w grê wchodzi dalsza dzier¿awa 
terenu, ale ju¿ odp³atnie. Monitoring w mieœcie 
jest planowany. Pierwszym etapem jego 
tworzenia jest sieæ szerokopasmowa, 
umo¿liwiaj¹ca monta¿ urz¹dzeñ, a budowa 
nawierzchni ul. Sosnowej jest planowana. 
Je¿eli finanse na to pozwol¹, pieni¹dze na ten 
c e l  z o s t a n ¹  z a r e z e r w o w a n e                              
w przysz³orocznym bud¿ecie.

Szczegó³owy protokó³ z sesji mo¿na 
znaleŸæ na www.bip.soleckujawski.pl.

33. SESJA RADY MIEJSKIEJ

Przychodnia
gminn¹ spó³k¹
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Uczniowie klas I - III  ze Szko³y  
Podstawowej Nr 4 aktywnie brali udzia³      
w Akcji Sprz¹tania Œwiata. Dzieci zosta³y 
zaopatrzone w rêkawice i plastikowe worki. 
Zapa³u i chêci nie brakowa³o. Pogoda 
dopisa³a, dlatego akcja przebiega³a  
sprawnie. Uczniowie zbierali œmieci i zaraz je segregowali na: plastik, szk³o i papier. 
Najwiêcej œmieci by³o przy torach kolejowych, gara¿ach i na skraju lasu. Uczniowie          
z m³odszych klas chêtnie sprz¹taj¹ najbli¿sz¹ okolicê i zawsze mo¿na na nich liczyæ. 
Szkolni koordynatorzy Mariola Sobieralska i Gra¿yna Majka przypominaj¹ tak¿e              
o systematycznej segregacji odpadów nie tylko w szkole!!!

Ka¿dego roku jesieni¹ i zim¹ zwiêksza 
siê zapotrzebowanie na zakup opa³u.        
W przypadku wielu domostw jest to 
wydatek przekraczaj¹cy rodzinny bud¿et. 
W sytuacji, gdy rodzina nie jest w stanie 
zagwarantowaæ tej podstawowej potrzeby 
bytowej mo¿e zg³osiæ siê do Miejsko - 
Gminnego Oœrodka Pomocy Spo³ecznej, 
przy ulicy 29 Listopada 12, i z³o¿yæ 
wniosek o pomoc. Takowa mo¿e zostaæ 
udzielona, jeœli rodzina spe³ni okreœlone 
kryteria.

Pomoc œciœle zwi¹zana jest z kryterium 
dochodowym ustalonym w ustawie           
o pomocy spo³ecznej. Na drodze wywiadu 
œrodowiskowego i przedstawionych 
dokumentów ustala siê dochód rodziny. 
Jeœli osoba zamieszkuje samotnie, to 
kwalifikuje siê do otrzymania pomocy, gdy 
jej dochód netto nie przekroczy 542 z³. 
Inaczej  przedstawia siê sytuacja                
w przypadku rodziny, któr¹ tworz¹ dwie     
i wiêcej osób. Wtedy  przelicza siê dochód 
rodziny, dzieli siê go na wszystkich 
cz³onków, i jeœli na jedn¹ osobê nie 
przekroczy 456 z³, to rodzina mo¿e liczyæ 
na pomoc. W momencie, gdy rodzina 
spe³ni kryterium dochodowe, pracownik 

socjalny ustala, czy rodzina spe³nia jeszcze 
jedn¹ przes³ankê wskazan¹ w cytowanej 
ju¿ ustawie. Do najczêstszych powodów 
przy ustalaniu praw do otrzymania pomocy 
nale¿¹: ubóstwo, sieroctwo, bezdomnoœæ, 
niepe³nosprawnoœæ, d³ugotrwa³a lub ciê¿ka 
choroba, przemoc w rodzinie, potrzeba 
o c h r o n y  m a c i e r z y ñ s t w a  l u b  
wielodzietnoœci, bezradnoœæ w sprawach 
o p i e k u ñ c z o - w y c h o w a w c z y c h                      
i prowadzenia gospodarstwa domowego, 
zw³aszcza w rodzinach niepe³nych              
i  wielodzietnych, alkoholizm lub 
narkomania, zdarzenie losowe i sytuacja 
kryzysowa. Gdy rodzina spe³ni te dwie 
przes³anki (kryterium dochodowe i powód 
przyznania pomocy), wsparcie udziela siê 
w formie zasi³ku okresowego, zasi³ku 
celowego lub w formie rzeczowej. Rodzaj 
zasi³ku wskazuje pracownik socjalny po 
z b a d a n i u  s y t u a c j i  r o d z i n y .                         
W szczegó lnych ,  uzasadn ionych  
przypadkach rodzina mo¿e otrzymaæ 
specjalny zasi³ek celowy, nawet w sytuacji, 
kiedy dochód przekroczy kryterium 
ustawowe.

Poza tymi formami wsparcia, rodziny 
mog¹ liczyæ na szersz¹ pomoc, o któr¹ 
mo¿na zwróciæ siê do pracowników 
socjalnych, w dni robocze w godzinach 
7.30 - 15.15, zaœ we wtorki w godzinach 
7.30 - 16.30. Jeœli ktoœ nie jest w stanie 
samodzielnie zg³osiæ siê do oœrodka mo¿e 
zadzwoniæ pod nr telefonu: 52 387 87 02.

Wesprze
oœrodek pomocy

Chêtnie
segregowali

Projekty list osób uprawnionych do 
zawarcia umowy najmu lokalu 
mieszkalnego na czas nieoznaczony          
i lokalu mieszkalnego na czas oznaczony 
(socjalnego) wywieszono na tablicy 
og³oszeñ w Urzêdzie Miasta i Gminy Solec 
Kujawski. Uwagi i zastrze¿enia do 
projektów list mo¿na sk³adaæ w formie 
pisemnej w sekretariacie UM i G              
w  terminie do 28.10.2012r.  Po 
rozpa t r zen iu  zg ³oszonych  uwag                  
i  zas t rze¿eñ  i  i ch  os ta tecznym 
zatwierdzeniu przez burmistrza, listy osób 
zostan¹ podane do publicznej wiadomoœci 
poprzez ich wywieszenie na tablicy 
og³oszeñ w terminie do 30 listopada 2013 r.

Projekty list
mieszkaniowych

Trzecioklasiœci ze Szko³y Podstawowej 
nr 4, realizuj¹c jedno z za³o¿eñ programu 
„Moja ma³a ojczyzna”, postanowili 
jednoczeœnie uczciæ Œwiatowy Dzieñ 
Turystyki obchodzony dnia 27 wrzeœnia. 
Dziêki wspania³emu przewodnictwu 
£ukasza Wojteckiego, prezesa KTP 
„ H o r y z o n t ” ,  m ³ o d z i  p i e c h u r z y  
przemierzyli ponad dziesiêciokilometrow¹ 

trasê szlakami Puszczy Bydgoskiej. Obok 
niew¹tpliwych walorów turystycznych na 
trasie, ka¿dy uczestnik mia³ okazjê 
zapoznaæ siê z wyposa¿eniem i sprzêtem 
piechura oraz podj¹æ próbê czytania mapy  
i pos³ugiwania siê kompasem. Pod¹¿aj¹c 
do celu odbyliœmy tak¿e ¿yw¹ lekcj¹ 
przyrody. Obserwacja mrowiska, tropów 
zwierzyny leœnej czy grzybobranie to 
jedynie namiastka atrakcji towarzysz¹cych 
marszowi.

Kamila Kossowska

¯ywa lekcja
przyrody

Coroczna paŸdziernikowa turystyczna 
impreza pod nazw¹ Œwiêto Pieczonego 
Ziemniaka zgromadzi³a w Chroœnie 138 
osób. Organizatorzy - solecki Klub 
Turystów Rowerowych TORPEDO           
i bydgoski Klub Turystyki Rowerowej 
TURKOLE goœci³y turystów rowerowych 
z zaprzyjaŸnionych klubów. Spotkanie 
przy goœcinnej œwietlicy so³eckiej             
w Chroœnie by³o niezwykle sympatyczne, 
dopisa³a równie¿ pogoda. Organizatorzy 
serdecznie dziêkuj¹ sponsorom - firmom: 
ALJOT, DROBEX, AUTOS oraz 
Urzêdowi Miasta i Gminy w Solcu 
Kujawskim, so³ectwu Chroœna na czele     
z pani¹ so³tys Barbar¹ Doliñsk¹.
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Pañstwo KRYSTYNA i EUGENIUSZ ORLIKOWIE 
brali œlub 11 maja 1963 r. w Solcu Kujawskim. Wychowali 
dwoje dzieci i maj¹ dwójkê wnuków.

Pañstwo STEFANIA i HENRYK KOWALKOWSCY 
brali œlub 13 kwietnia 1963 r. w Solcu Kujawskim. Maj¹ troje 
dzieci i siedmioro wnuków.

Pañstwo ANNA i BOGDAN RYSIEWCY brali œlub 23 
listopada 1963 r. w Nakle. Wychowali syna i maj¹ dwoje 
wnuków.

Pañstwo IRENA i ROMAN £AWNICZAKOWIE brali 
œlub 29 czerwca 1963 r. w Solcu Kujawskim. Wychowali dwie 
córki, maj¹ czworo wnuków i troje prawnuków.

Pañstwo HELENA i MIKO£AJ SUL¯YCCY brali œlub 26 
paŸdziernika 1963 r. w Stargardzie Szczeciñskim. Wychowali 
szeœcioro dzieci i maj¹ siedmioro wnuków.

Medale „Za d³ugoletnie po¿ycie ma³¿eñskie” przyznawane 
przez Prezydenta RP otrzymuj¹ ma³¿onkowie, którzy prze¿yli 
razem przynajmniej 50 lat. Zdarza siê jednak, i¿ honorowane      
w ten sposób ma³¿eñstwa legitymuj¹ce siê d³u¿szym sta¿em. Tak 
by³o podczas ostatniej uroczystoœæ przekazania odznaczeñ przez 
burmistrz Teresê Substyk. Wprawdzie jubilaci nie mogli 
osobiœcie odebraæ medali, ale w ich imieniu zrobi³a to wnuczka. 
Chodzi o pañstwa W³adys³awê i Franciszka Ratajczaków, którzy 
brali œlub 63 lata temu. W tym czasie wychowali dwie córki, 
doczekali czworo wnuków i czworo prawnuków. Pozostali 
uczestnicy uroczystoœci, która odby³a siê 27 wrzeœnia w urzêdzie 
miasta s¹ po œlubie 50 lat.

Jak podkreœlili zgodnie burmistrz T. Substyk, Jan Koszarski, 
przewodnicz¹cy rady miejskiej i Magdalena Rudna, kierownik 
urzêdu Stanu Cywilnego, to naprawdê piêkny jubileusz. 
Ma³¿onkowie wytrwali wierni sobie i z³o¿onej przysiêdze 
ma³¿eñskiej mimo trudnoœci, które zapewne towarzyszy³y im we 
wspólnym ¿yciu. Do dziœ jubilaci wspominaj¹ z rozrzewnieniem 
czasy, kiedy siê poznali, chocia¿ najczêœciej by³y to znajomoœci 
zawarte w pracy. Wielu zak³adów ju¿ nie ma, ale uczucie, które   
w nich zakwit³o trwa.

Czêœæ par pochodzi z Solca i w naszym mieœcie bra³o œlub, 
czêœæ przyby³o do naszego miasta - za prac¹, za mê¿em lub ¿on¹. 

Jedna z pañ pracowa³a na kolei jako spawacz. Jak powiedzia³a, 
pewnie jeszcze dzisiaj potrafi³aby pospawaæ, bo to wspania³y 
zawód i tego siê nie zapomina. Kolejna para zamieszka³a w Solcu 
dopiero w latach 80. We wspomnieniach, którymi dzielili siê z³oci 
jubilaci przewija³y siê te¿ zabawne chwile. ¯ona mówi¹c             
o dzieciach, zalicza³a bez mrugniêcia okiem w ich poczet tak¿e 
swojego mê¿a. Czy¿ nie wspaniale? Z kolei pewien pan u¿ala³ siê 
na to, ¿e przysz³a ma³¿onka d³ugo czeka³a, zanim powiedzia³a 
sakramentalne „tak”. - Dobrze, ¿e by³eœ taki wytrwa³y - 
ripostowa³a energiczna pani. I tak na wspomnieniach min¹³ czas, 
a na zakoñczenie uroczystoœci by³y pami¹tkowe zdjêcia.

Od piêciu dekad
s¹ razem
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Soleckie Centrum Kultury

Soleckie Centrum Kultury, korzystaj¹c 
z goœcinnych progów Muzeum Solca im. 
ksiêcia Przemys³a zaprezentowa³o              
3 paŸdziernika prace uczestników sekcji 
rzeŸbiarskiej SCK, któr¹ od 10 lat 
prowadzi Janusz May. Jest on uznanym 
artyst¹ rzeŸbiarzem, który w swym 
dorobku ma wiele wystaw indywidualnych 
i presti¿owych nagród. Ponadto pan Janusz 
ma pedagogiczne predyspozycje, co 
udowodni³ po raz kolejny, przedstawiaj¹c 
prace swoich podopiecznych. Mo¿na siê   
o tym przekonaæ odwiedzaj¹c muzeum. 
Wystawa bêdzie dostêpna do koñca 
paŸdziernika. Raz jeszcze SCK dziêkuje 
Rafa³owi Kubiakowi, dyrektorowi 
muzeum, za pomoc i udostêpnienie 
pomieszczeñ, wszak SCK nadal dzia³a      
w siedzibie tymczasowej. UWAGA!        
W sekcji rzeŸbiarskiej jest jeszcze kilka 
wolnych miejsc.

Zapraszamy dzieci i m³odzie¿ na 
zajêcia z jêzyka rosyjskiego! Zabawa         
i nauka w przyjemnej atmosferze! Cztery 

razy w miesi¹cu. - Rosyjskiego uczyæ bêdê 
skutecznie i od podstaw, w przyjemnej 
atmosferze - zapewnia wyk³adowczyni. 
Zapisy i informacje w SCK ul. Koœciuszki 
12 (siedziba tymczasowa) lub telefonicznie 
52-387-98-19. Op³ata 20 z³ za miesi¹c.

Jêzyk rosyjski?
Czemu nie!

M³odzi
rzeŸbiarze

Nie brak chêtnych do sekcji i klubów 
zainteresowañ SCK. Najwiêkszym 
powodzeniem cieszy siê TANIEC 
KAROLINY D¥BKOWSKIEJ i dlatego w 
chwili obecnej przyjmowane s¹ zapisy na 
tzw. listê rezerwow¹. Gdy utworzy  siê 
grupa centrum kultury powiadomi 
telefonicznie o pierwszych zajêciach. 
Ponadto na chêtnych do dzieciêcego (6 - 9 
lat) zespo³u wokalno - tanecznego "Dobre 
D u c h y "  c z e k a  T o m a s z  R u d n y                    
- w poniedzia³ki w godz. 17.00 - 18.30. 
Piotr Szymañski i szlabanowcy z grupy 
SZLABAN marz¹ o nowych doros³ych 
twarzach aktorów amatorów, bez wzglêdu 
na wiek, p³eæ i doœwiadczenie sceniczne.   
P. Szymañski organizuje tak¿e teatrzyk 
nastolatków (10  12 lat) i czeka w ka¿dy 
czwartek od godz. 16.00. Na spotkanie       
z plastyk¹ zaprasza dzieci w ka¿dy wtorek 
artystka plastyk Agata B¹dzielewska. 
Chórzyœci z Cantabile chêtnie poszerz¹ 
swój sk³ad o nowe g³osy, nad którymi 
czuwa Wojtek Rynduch, a Wojtek 
Michalski zaprasza m³odzie¿ soleck¹ do 
wszelakiej wspó³pracy, a wszystko to     
w Soleckim Centrum Kultury pod szyldem 
K l u b u  A k t y w n o œ c i  M ³ o d z i e ¿ y .  
Piosenkarzy amatorów przygotuje do 
wystêpu (ustawi g³os) i do programu grupy 
I CO DALEJ zaprosi baryton i wodzirej 
Krzysztof Filasiñski.

Taniec, œpiew
plastyka...

W kwietniu powsta³ chór w klubie 
seniora „Szarotka” pod egid¹ Krzysztofa 
Filasiñskiego, instruktora Soleckiego 
Centrum Kultury. Mimo ¿e od inauguracji 
zajêæ up³ynê³o niewiele czasu, zespó³ 
zdobywa ju¿ nagrody w konkursach 
organizowanych przez zaprzyjaŸnione 
kluby seniora. Ostatni sukces chór 
zanotowa³ w Barcinie, gdzie na 24 zespo³y 
uplasowa³ siê na trzecim miejscu. Za 
naszym poœrednictwem klub zwraca siê      
o pomoc w dofinansowaniu zakupu 
sprzêtu, umo¿liwiaj¹cego odtwarzanie 
podczas wystêpów podk³adu muzycznego, 
tak jak to robi¹ inne kluby. Czêœæ 
niezbêdnej kwoty zebrali ju¿ sami 
cz³onkowie klubu. Dziêki wsparciu 

sponsora uda³o siê kupiæ jednolite stroje,   
w których chór wystêpuje obecnie (fot.). 
Seniorzy z Szarotki s¹ uzdolnieni nie tylko 
artystycznie. Nie jest im obca sportowa 
rywalizacja. Podczas wizyty w Rojewie 
z a j ê l i  p i e r w s z e  m i e j s c e                               
w zorganizowanych przez tamtejszy klub 
konkurencjach sportowych. Solec dzielnie 
i skutecznie reprezentowali: Krystyna 
Sarnowska,  Gra¿yna Kamieniarz,  
Aleksandra Saternus, Andrzej Saternus      
i Jerzy Olejniczak. Klub organizuje 
równie¿ spotkania z okazji i bez okazji. Na 
17 paŸdziernika z okazji Dnia Seniora 
zaprasza wszystkich cz³onków klubu do 
sali SM Transportowiec. A w przysz³ym 
roku klub bêdzie œwiêtowa³ 40 lat.

Chór “szarotki” podczas wystêpu w Barcinie. W nowych strojach ufundowanych 
przez sponsora.

W przysz³ym roku
czterdziestolecie “Szarotki”
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Oœrodek Sportu i Rekreacji Ostatni weekend wrzeœnia nale¿a³ do 
biegaczy maratoñczyków. 29 wrzeœnia 
odby³ siê jeden z szeœciu (obok Tokio, 
Nowego Jorku, Chicago, Bostonu             
i Londynu) najwiêkszych œwiatowych 
maratonów - 40 BMW Berlin Maraton. 

Jako jedyny solecczanin na tegorocznej 
berliñskiej trasie zaprezentowa³ siê 
Micha³ Wawrzyniak (fot.), który pokona³ 
dystans w czasie rekordu ¿yciowego 
3:41:49 sek. Czas ten uplasowa³ 
soleckiego mi³oœnika biegania na 9877. 
miejscu spoœród niespe³na 42000 
biegaczy z ca³ego œwiata. Dodaæ nale¿y, 
i¿ w³aœnie w niedzielnym maratonie pad³ 
rekord œwiata pobity przez Kenijczyka 
Wilsona Kipsanga w czasie 2:03:23. Tego 
samego dnia 35.  PZU Maraton 
Warszawski ukoñczy³o dwóch innych 
solecczan. Dariusz Wiêckowski (OSP 
Solec Kujawski) pokona³ trasê maratonu 
w czasie 3:14:37 sek. co da³o mu 484. 
miejsce w klasyfikacji generalnej i 103.  
w kategorii s³u¿b mundurowych (na 736. 
startuj¹cych). Drugi solecczanin Jaros³aw 
Trzciñski ukoñczy³ maraton w czasie 
3 : 3 6 : 0 3  i  z a j ¹ ³  1 5 5 3 .  l o k a t ê                     
(w klasyfikacji studentów, w której 
klasyfikowano 347. biegaczy, figuruje na 
62. miejscu). Wszystkim maratoñczykom 
gratulujemy.

Pokonali
maraton

Krajowy turniej juniorów     
o Puchar Kujaw w badmintonie: 
12-13 paŸdziern ika  (godz .  
9.00);Ogólnopolski Turniej Pi³ki 
Siatkowej Enea Cup: 19-20 
paŸdziernika, (od godz. 10.00);

Mecz pi³ki no¿nej juniorów 
m³odszych Unia Roszak Solec 
Kujawski - GLKS Dobrcz: 19 
paŸdziernika (godz. 10.00);

Mecz pi³ki no¿nej seniorów 
Unia Roszak Solec Kujawski - 
GKS Dopiewo: 19 paŸdziernika 
(godz. 15.00);

Mecz pi³ki no¿nej m³odzików 
MUKS Wise³ka Solec Kujawski - 
Gwiazda II Bydgoszcz: 20 
paŸdziernika (godz. 15.00);

Turniej pi³ki siatkowej 
dziewcz¹t o Puchar europos³a 
Janusza Zemke: 25 paŸdziernika 
(godz. 9.00).

Kibicujmy!

ZAWODY P£YWACKIE
W Parku Wodnym Oœrodka Sportu             

i Rekreacji 27 wrzeœnia br. odby³y siê drugie   
w historii ZAWODY P£YWACKIE im. 
EDWARDA KONDKA. Zawody poœwiêcone 
by³y pamiêci d³ugoletniego pracownika OSiR, 
przyjaciela sportu oraz m³odzie¿y. Uczestnicy 
startowali w konkurencjach p³ywackich         
w ró¿nych kategoriach wiekowych. Oto 
medaliœci: Hanna Jakubik, Marta Grabowska, 
Iga Lewandowska, Karol Bania, Micha³ 
Pawlak, Juliusz Marczyñski, Martyna 
Knasiecka, Kinga Lewandowska, Milena 
Kubiczek, Emil Rutkowski, Szymon Jasiñski, 
Miko³aj Burzyñski, Julia Kmieæ (dwukrotnie), 
Magda Baum, Zofia Sawicka, Damian 
Janiszewski (dwukrotnie), Maciej Zboiñski 
(dwukrotnie), Bart³omiej Jakubik, Oliwia 
Poraziñska, Weronika Kowalewska, Oskar 
Paczkowski. Honorowym goœciem zawodów 
by³a ¿ona Edwarda Kondka. Wyró¿nieni 
zawodnicy otrzymali medale, dyplomy, 
nagrody oraz s³odycze.

PI¥TKI PI£KARSKIE
W mistrzostwach powiatu pi¹tek 

pi³karskich dziewcz¹t wystartowa³o szeœæ 
dru¿yn. Zawodniczki Szko³y Podstawowej nr 
4 wygra³y turniej zdobywaj¹c tytu³ Mistrza 
Powiatu i awansowa³y do æwieræfina³ów 
wojewódzkich (ch³opcy z SP4 wywalczyli 3 
miejsce). Dziewczyny z czwórki wygra³y te¿ 
gminn¹ rywalizacjê. Przeciwniczki z Zespo³u 
Szkó³ nie podjê³y wyzwania i odda³y mecz 
walkowerem. Równie¿ ch³opcy z SP 4 wygrali 
po bardzo zaciêtym spotkaniu z dru¿yn¹ ZS.  
W grupie gimnazjów zwyciê¿yli ch³opcy          
i dziewczêta z ZS pokonuj¹c reprezentacje 
Gimnazjum Publicznego nr 2. Gimnazjalistki 

nie da³y jednak rady w mistrzostwach powiatu 
przegrywaj¹c swoje spotkania. Lepiej wypadli 
ich koledzy z ZS zajmuj¹c w turnieju drug¹ 
lokatê.

PRAWDZIWI AMATORZY
Na 27 paŸdziernika zaplanowano pierwsze 

zawody Grand Prix w tenisie ziemnym. 
£¹cznie odbêdzie siê piêæ turniejów, w których 
mo¿e zagraæ szesnaœcie osób (decyduje 
kolejnoœæ zg³oszeñ potwierdzona wniesieniem 
wpisowego - 10 z³). Zapisy najpóŸniej na 
siedem dni przed turniejem  Tel. 500 002 520, 
5 2  3 8 7  2 0  1 5  w e w .  1 2 6  l u b  
sekretariat@osir.soleckujawski.pl.

TENIS STO£OWY
Mecz czwartej kolejki III ligi tenisa 

sto³owego pomiêdzy UKS Top Solec Kujawski 
a Szañcem Œwiecie nad Os¹ wygra³a nasza 
dru¿yna pokonuj¹c przeciwnika 8:3. 
Punktowali Daniel Szczepañski  3, Miko³aj 
Krzy¿añski i Szymon Paliwoda  po 2 oraz debel 
Szczepañski/Krzy¿añski. Po trzymiesiêcznej 
wakacyjnej przerwie rozegrano siódmy 
(spoœród zaplanowanych dziewiêciu) turniej 
tegorocznego cyklu Grand Prix amatorów       
w tenisie sto³owym. Jego organizatorem jest 
UKS „Top” w Solcu Kujawskim. Do zawodów 
przyst¹pi³o 26 osób. Po raz kolejny swój 
prymat potwierdzi³ Piotr Adamczak, dla 
którego to ju¿ czwarty triumf w tegorocznym 
cyklu. W klasyfikacji generalnej przoduje       
P. Adamczak przed Edwardem Paterem             
i Rafa³em Jurkiem.

DERBY DLA WISE£KI
Koniec wrzeœnia i pocz¹tek paŸdziernika to 

pomyœlny czas dla pi³karzy Wise³ki. Dru¿yna 
m³odzików pokona³a KS £ochowo 7:0 i by³ to 
najni¿szy wymiar kary dla przeciwników. 
Dzieñ póŸniej zespó³ orlików zdeklasowa³ 
Spójniê II Bia³e B³ota wygrywaj¹c 30:0. 
Natomiast w sparingu rozegranym przez 
¿aków z Gwiazda Bydgoszcz pad³ remis 4:4.   
W paŸdzierniku natomiast orlicy Wise³ki 
pokonali  12:0 orlików Unii Roszak 
wygrywaj¹c pierwsze soleckie derby.

Sportowy
kalejdoskop
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Najlepsze ¿yczenia na nowej drodze ¿ycia!

USC zanotowa³
MA£¯EÑSTWA

yskoteki jednak nie bêdzie. 
Mimo ¿e ze zgroz¹ opowiadali Do tym zaniepokojeni s¹siedzi 

budynku PSS Spo³em przy ul. Bydgoskiej 
4. Jak us³yszeliœmy od Damiana 
Ko ³odz iñ sk i ego ,  menad¿e ra  f i l i  

inowroc³awskiej szko³y tañca „Raz, dwa, 
t rzy”,  która  zamierza rozpocz¹æ 
dzia³alnoœæ w naszym mieœcie, bêdzie to 
tylko szko³a tañca.

- Pierwsze s³yszê o dyskotece. Zreszt¹ 
nigdy takich zamiarów nie by³o.               
W budynku przy Bydgoskiej bêd¹ 
prowadzone zajêcia taneczne. Chcemy 
uczyæ zumby, fitness latino, latino solo, 
tañca estradowego. Bêdzie taneczny klub 
malucha oraz zajêcia dla dzieci, m³odzie¿y 
i doros³ych. Bêd¹ one prowadzone po 
po³udniu, ale nie d³u¿ej ni¿ do 22.00. O tej 
porze obiekt bêdzie zamykany. Zapraszam 
mieszkañców na pierwsze, pokazowe, 
bezp³atne zajêcia w naszej szkole tañca, 
które zaplanowaliœmy na 12 paŸdziernika 
od godz. 13.00. Szczegó³y na naszej 
stronie: www.taniecsolec.pl.

Wygl¹da na to, ¿e tak¿e w tym wypadku 
strach ma wielkie oczy, a plotka potrafi 
narobiæ sporo zamieszania.

Nie bêdzie
dyskoteki

R e g i o n a l n e  C e n t r u m  
Przedsiêbiorczoœci informuje, ¿e posiada 
do wynajêcia pomieszczenie produkcyjno - 
us³ugowe z przeznaczeniem na dzia³alnoœæ 
g a s t r o n o m i c z n ¹ .  P o w i e r z c h n i a  
pomieszczenia pod wynajem wynosi 78,9 
m² i wyposa¿ona jest w niezbêdne media 
do prowadzenia dzia³alnoœci gospodarczej.

W n i o s k i  n a l e ¿ y  s k ³ a d a æ                        
w  sekretariacie (pokój nr 7) Regionalnego 
Centrum Przedsiêbiorczoœci, ul. Unii 
Europejskiej 4,  Solec Kujawski lub drog¹ 
e l e k t r o n i c z n ¹  n a  a d r e s  e - m a i l :  
inkubator@rcp.soleckujawski.pl

Formularz zg³oszeniowy oraz wniosek 
o przyjêcie do Inkubatora znajduj¹ siê na  
www.rcp.soleckujawski.pl . Wnioski bêd¹ 
rozpatrywane zgodnie z regulaminem 
Inkubatora Przedsiêbiorczoœci.

Bar
do wynajêcia

Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy 
Spo³ecznej zwraca siê z uprzejm¹ proœb¹ 
do mieszkañców naszego miasta                 
o  in fo rmowanie  nas  o  osobach  
bezdomnych i wskazanie tych miejsc,       
w których osoby te mog¹ przebywaæ (np. 
pustostany, ogródki dzia³kowe, park 
miejski, dworzec PKP). 

Oœrodek mo¿e zagwarantowaæ osobom 

b e z d o m n y m  s c h r o n i e n i e  p r z e d  
n i e k o r z y s t n y m i  w a r u n k a m i  
atmosferycznymi. Pracownicy MGOPS 
pomog¹ rozwi¹zaæ problem i poinstruuj¹, 
co jest potrzebne, by go pokonaæ. Pomog¹ 
te¿ dotrzeæ do lekarza, urzêdu, za³atwiæ 
formalnoœci zwi¹zane np. z chorob¹. 
Mo¿na otrzymaæ pomoc finansow¹ na 
zaspokojenie podstawowych potrzeb, 
odzie¿, opa³.

Informacje te prosimy zg³aszaæ do 
sekretariatu MGOPS, tel. 52 387 87 02       
w godzinach pracy oœrodka lub do 
pracownika socjalnego Hanny £awniczak - 
tel. 52 387 87 10 w godz. 7.30 do 10.00 lub 
14.00 do 15.15, we wtorki 15.00 do 16.30.

Zapewni¹
schronienie

R e g u l a c j e  d o t y c z ¹ c e  z a s a d  
stosowania kas fiskalnych i aspekty 
f o r m a l n o p r a w n e  z w i ¹ z a n e                        
z  r o z p o c z ê c i e m  p r o w a d z e n i a  
dz ia ³a lnoœc i  gospodarczej  bêd¹ 
tematami poruszonymi podczas  
szko len ia ,  k tóre  przeprowadz¹  
pracownicy I Urzêdu Skarbowego           
w Bydgoszczy. Szkolenie odbêdzie siê 23 
PA•DZIERNIKA w REGIONALNYM 

CENTRUM PRZEDSIÊBIORCZOŒCI 
(ul. Unii Europejskiej 4, zapisy - tel. 52 
387 02 03), pocz¹tek od godz. 10.00 do 
12.00.  Szczegó³owe zagadnienia 
omawiane w trakcie szkolenia obejm¹ 
informacje o zmianach nazewnictwa 
towarów lub us³ug, jakie powinny 
z n a j d o w a æ  s i ê  n a  p a r a g o n a c h  
fiskalnych; kasa fiskalna „krok po 
kroku”;  formy opodatkowania  
dzia³alnoœci gospodarczej, stawki, 
terminy, obowi¹zki p³atnika; okresy       
i przerwy w prowadzeniu dzia³alnoœci; 
obowi¹zki informacyjne wzglêdem 
urzêdu skarbowego; rejestracja 
dzia³alnoœci i aktualizacja danych; 
wszystko o podatku VAT.

Urz¹d skarbowy
przeszkoli

Pokaz grup rekonstrukcyjnych 
podczas pikniku historycznego,  
zorganizowanego przez soleckie 
muzeum by³ atrakcyjny dla solecczan, 
którzy znaleŸli woln¹ chwilê, aby 
przespacerowaæ siê na plac ko³o 
muzeum. Mo¿na by³o sprawdziæ siê       
w roli strzelca wyborowego, postrzelaæ        
z ³uku i podpatrzeæ wikliniarza podczas 
pracy.
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